
        PROTOKÓŁ  NR   XVII/07 

Z SESJI RADY MIEJSKIEJ W TWARDOGÓRZE   

Z DNIA  15 LUTEGO 2008 ROKU 
 
  W Sesji udział wzięli radni Rady Miejskiej w Twardogórze, zgodnie z załączoną listą 
obecności (Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu) oraz Burmistrz 
Jan Dżugaj, Zastępca Burmistrza Jan Bernacki, Sekretarz Janina Czekajło, Radca prawny 
Urszula Jaszczak, Skarbnik Henryk Lisek, Inspektor ds. planowania i analizy budżetu gminy 
Izabela Kłosowska, Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Ochrony 
Środowiska Krzysztof Górecki oraz Kierownik Referatu Infrastruktury Technicznej 
Aleksander Król, Dyrektor Szkoły Podstawowej w Chełstowie Elżbieta Urbaniak, Dyrektor 
SP 1 Maria Lidia Gerus, Przewodnicząca Rady Rodziców Danuta Ladra, sołtysi Gminy 
Twardogóra oraz redaktorzy gazet lokalnych. (Lista zaproszonych gości stanowi załącznik nr 
2 do niniejszego protokołu.) 
 
Ad. pkt. I 
 
 Otwarcie Sesji 

 
Otwarcia Sesji o godzinie 16.00 dokonała Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Beata Pięta  
słowami: „Otwieram XVII Sesję Rady Miejskiej w Twardogórze” i oświadczyła, iż zgodnie  
z listą obecności w posiedzeniu uczestniczy  13 radnych, co stanowi quorum do 
podejmowania prawomocnych decyzji. 

  
Ad. pkt. II 
 
Informacja na temat porządku obrad 
 
 
Radni otrzymali porządek obrad wraz z zawiadomieniem o Sesji. (Załącznik nr 3 do 
niniejszego protokołu).  
 
Wiceprzewodnicząca Rady Beata Pięta przedstawiła porządek Sesji. 
 
 
Porządek obrad: 

 
I. Otwarcie Sesji 

II. Informacja na temat porządku obrad 
III. Zatwierdzenie protokołu z XV Sesji Rady Miejskiej 
IV. Zatwierdzenie protokołu z XVI Sesji Rady Miejskiej 
V. Sprawozdanie z pracy i informacje Burmistrza Miasta i Gminy Twardogóra 

VI. Podjęcie uchwał w sprawie: 
1) zmian w budżecie gminy na rok 2008, 
2) zmian Uchwały Nr XVII/104/04 Rady Miejskiej w Twardogórze z dnia  

6 lutego 2004 r. w sprawie „Wieloletniego Programu Inwestycyjnego na 
lata 2004-2008”, 

3) zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej w Chełstowie, 
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4) zmiany Uchwały Nr XXIX/272/2000 Rady Miejskiej w Twardogórze  
z dnia 23 listopada 2000 roku w sprawie wartości jednego punktu  
w tabeli punktowych rozpiętości dla poszczególnych kategorii 
zaszeregowania pracowników zatrudnionych w jednostkach 
organizacyjnych gminy, 

5) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
terenu położonego w obrębie Goszcz w gminie Twardogóra, 

6) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości 
z dotychczasowym dzierżawcą, 

7) zmiany Uchwały Nr III/12/2006 Rady Miejskiej w Twardogórze z dnia  
14 grudnia 2006 r. w sprawie powołania Społecznej Komisji 
Mieszkaniowej 

8) stwierdzenia nabycia uprawnień do dodatkowego wynagrodzenia 
rocznego przez Burmistrza Miasta i Gminy Twardogóra, 

9) nadanie Szkole Podstawowej Nr 1 w Twardogórze imienia Polskich 
Noblistów, 

10) zmiany Uchwały Nr XII/78/07 Rady Miejskiej w Twardogórze z dnia  
26 października 2007 r. w sprawie zwolnień przedmiotowych od 
podatku od nieruchomości w ramach pomocy de minimis, 

VII. Interpelacje i zapytania 
VIII.  Wolne wnioski 

IX.  Zakończenie Sesji 
 

Nie zgłoszono uwag do porządku obrad. 
 

Radny Andrzej Moczulski przybył na Sesję. 
 
Ad. pkt. III 
 
Zatwierdzenie protokołu z XV Sesji Rady Miejskiej 
 
Uwag i zapytań do protokołu z XV Sesji Rady Miejskiej nie zgłoszono. 
 
W wyniku głosowania: 11 głosami „za” przy 3 głosach „wstrzymujących” przyjęto protokół  
z XV Sesji Rady Miejskiej. 
 
 
Ad. pkt. IV 
 
Zatwierdzenie protokołu z XVI Sesji Rady Miejskiej 
 
Uwag i zapytań do protokołu z XVI Sesji Rady Miejskiej nie zgłoszono. 
 
W wyniku głosowania: 11 głosami „za” przy 3 głosach „wstrzymujących” przyjęto protokół  
z XVI Sesji Rady Miejskiej. 
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Ad. pkt. V 
 
Sprawozdanie z pracy i informacje Burmistrza Miasta i Gminy Twardogóra. 
 
Sprawozdanie Nr 14/2008 z pracy Burmistrza radni otrzymali na piśmie. (Sprawozdanie 
stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu). 
 
Wiceprzewodnicząca Beata Pięta poinformowała, że w okresie sprawozdawczym Burmistrz 
Miasta i Gminy Twardogóra wydał 49 zarządzeń.  
Zarządzenia dotyczyły: 

1. gospodarki nieruchomościami i ochrony środowiska 
2. spraw finansowych 

 
Radny Piotr Kozioł zapytał o wywóz nieczystości stałych, są dwie pozycje: segregacja  
(dzwony) i segregacja (worki) są podane kwoty, co to są za kwoty, bo tego typu odpady były 
odbierane za darmo, dlaczego teraz są te kwoty? Jeżeli wywóz nieczystości płynnych jest 
odbierany poza teren Twardogóry do 10 km podana jest stawka i powyżej 10 km, czy taka 
sama zasada funkcjonuje przy wywozie nieczystości stałych? 
 
Burmistrz Jan Dżugaj wyjaśnił, odpady te w ubiegłym roku i poprzednich latach były 
odbierane bezpłatnie, jest to stawka kalkulacyjna, z którą gmina rozlicza się z ZGKiM, gdyż 
zakład ponosi koszty odbierając te odpady, to jest informacja ile gminę kosztuje to bezpłatne 
pobieranie odpadów dla naszych mieszkańców. Czy zasady te, które mają zastosowanie przy 
odpłatności przy wywozie nieczystości płynnych dotyczą również wywozu nieczystości 
stałych? Nie, nie dotyczą. 
 

3. spraw infrastruktury technicznej gminy  
4. spraw oświatowych 
5. spraw różnych  

 
Burmistrz Jan Dżugaj przedstawił informacje na temat pracy spraw bieżących. Sprawozdanie 
obejmuje decyzje, które są wyrażone w formie zarządzenia. Pragnę poinformować, że 
 w układzie w trybie zarządczym, w jednostkach naszej gminy, jako organ prowadzący 
wywiązujemy się z naszych jednostek w 100 procentach z planów wydatków, jakie wynikają 
z budżetu, który żeście Państwo uchwalili. Z zakresu wynagrodzeń została wypłacona 
trzynastka naszym pracownikom samorządowym w jednym terminie.  
W Chełstowie odbył się konkurs związany z próbą wyboru kandydata na stanowisko 
Dyrektora tej szkoły. W ramach tego postępowania konkursowego nie wpłynęła żadna oferta 
 i postępowanie konkursowe odbyło się bez wskazania kandydatury. Na pytanie, które być 
może by padło, co zamierzamy zrobić w tej sytuacji? Po konsultacji z osobami 
odpowiedzialnymi za oświatę jak również z nadzorem pedagogicznym, taką decyzje 
podejmiemy w najbliższym czasie przed końcem miesiąca lutego. Potwierdzam, że  
Dni Twardogóry odbędą się 7 i 8 czerwca, to jest sobota i niedziela przy placu OSP  
w Twardogórze. W miesiącu styczeń intensywnie pracowaliśmy nad tym, aby uruchomić 
procedurę związaną z realizacją naszego planu inwestycyjnego i remontowego na terenie 
naszego miasta i gminy. Pragnę poinformować, że został rozstrzygnięty przetarg na 
przebudowę chodnika ciągu ul. Asnyka i ul. Kraszewskiego. Otwarto oferty na remont ciągu 
pieszego między ul. Długą i ul. Krzywoustego. Otwarto przetarg na drogę gminną relacji 
Sądrożyce – Chełstówek, jest to dokończenie pewnego etapu a tym samym stworzenie 
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możliwości dojazdu, przejazdu dla samochodów, które nie mieszczą się pod wiaduktem na ul. 
Wojska Polskiego. Otworzyliśmy również przetarg na wykonanie kanalizacji sanitarnej  
i sieci wodociągowej na ul. Polnej, ul. Akacjowej ul. Kasztanowej, ul. Wierzbowej i ul. 
Bukowej. Otwarliśmy oferty na wybór wykonawcy dotyczącego zadania pod nazwą remont 
cząstkowy nawierzchni bitumicznych na terenie dróg gminnych. Jest ogłoszony przetarg na 
budowę chodników na ul. Ks. Henryka Wiernego. Również jest ogłoszony przetarg na 
budowę chodnika w części Osiedla za cmentarzem na ul. Grzybowej. Ogłoszono przetarg na 
wykonanie remontu dróg gruntowych na terenie miasta i gminy Twardogóra, który odbędzie 
się w dniu 26 lutego. Informuje, że realizacja dwóch największych inwestycji: modernizacja 
rynku i hala sportowo-widowiskowa przebiega poprawnie, mimo, że jest napięty terminarz 
wykonania tych dwóch zadań. Stacja paliw w rynku powinna być zlikwidowana do  
10 kwietnia a ruszyć na ul. Wielkopolskiej w kwietniu, a tym samym od 11 kwietnia powinny 
rozpocząć się prace po Orlenie. Program ochrony naszego otoczenia, gospodarki odpadami 
- realizujemy go konsekwentnie, co do wymogów regulaminu, są wizyty naszych zespołów  
a także interwencja policji u niektórych mieszkańców. 
 
Radny Liviu Pecican powiedział, ponieważ Pan Burmistrz wspominał o modernizacji rynku 
to interesuje mnie własność tego budynku, który odbiega od tego, co się dzieje w centrum 
miasta. 
 
Burmistrz Jan Dżugaj wyjaśnił, dużą troskę przykładamy do tego, aby otoczenie bezpośrednio 
przylegające do nas wyglądało poprawnie jest m.in. dbałość o budynki, których jesteśmy 
właścicielami a jest też dbałość o budynki, których jesteśmy w ramach wspólnoty 
współwłaścicielami. W tych budynkach mamy dość mocną siłę działania gdyż jesteśmy 
współwłaścicielami, tam realizujemy sprawy związane z przebudową np. tradycyjnego 
ogrzewania na ogrzewanie gazowe. Na ul. Żeromskiego zakończone są prace związane  
z projektowaniem. Mniejszą siłę sprawczą mamy jak nie jesteśmy właścicielami, wtedy 
działamy na zasadzie prośby. Mamy informację, że ten obiekt będzie remontowany. 
 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Stanisław Adamski przejął prowadzenie obrad. 
 
 
Ad. pkt. VI 
 
1.  Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2008. 
 
Projekt uchwały nr 1 stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 
 
Burmistrz Jan Dżugaj wniósł, aby 10 uchwał, które zostały przedstawione na Komisji 
Strategii i Rozwoju w tej samej formie i treści, aby je rozpatrzyć pozytywnie, taka decyzja 
pozwoli na kolejne realizacje zadań. 
 
Komisja Strategii i Rozwoju pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały nr 1 i projekt uchwały 
nr 2. 
 
Komisja Budżetowa – Finansowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Nie zgłoszono żadnych uwag ani zapytań. 
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Wynik głosowania: 13 głosów „za” przy 1 głosie „wstrzymującym”.  
 
Przewodniczący Rady Stanisław Adamski stwierdził, że Rada Miejska w Twardogórze  
w głosowaniu jawnym 13 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym” podjęła uchwałę  
Nr XVII/114/07 w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2008. 
 
Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 6  do niniejszego protokołu. 
 
 
2. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Uchwały Nr XVII/104/04 Rady Miejskiej  

w Twardogórze z dnia 6 lutego 2004 r. w sprawie „Wieloletniego Programu 
Inwestycyjnego na lata 2004-2008”. 

 
Projekt uchwały nr 2 stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 
 
Nie zgłoszono żadnych uwag ani zapytań. 
 
Wynik głosowania: 13 głosów „za” przy 1 głosie „wstrzymującym”. 
 
Przewodniczący Rady Stanisław Adamski stwierdził, że Rada Miejska w Twardogórze  
w głosowaniu jawnym 13 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym” podjęła uchwałę  
Nr XVII/115/07 w sprawie zmiany Uchwały Nr XVII/104/04 Rady Miejskiej  
w Twardogórze z dnia 6 lutego 2004 r. w sprawie „Wieloletniego Programu Inwestycyjnego 
na lata 2004-2008”. 
 
Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 8  do niniejszego protokołu. 
 
 
3. Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej  

w Chełstowie. 
 
Projekt uchwały nr 3 stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 
 
Nie zgłoszono żadnych uwag ani zapytań. 
 
Wynik głosowania: 11 głosów „za” przy 3 głosach „wstrzymujących”. 
 
Przewodniczący Rady Stanisław Adamski stwierdził, że Rada Miejska w Twardogórze  
w głosowaniu jawnym 11 głosami „za” przy 3 głosach „wstrzymujących” podjęła uchwałę  
Nr XVII/115/07 w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej w Chełstowie. 
 
Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 10  do niniejszego protokołu. 
 
 
4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIX/272/2000 Rady Miejskiej 

w Twardogórze z dnia 23 listopada 2000 roku w sprawie wartości jednego punktu 
w tabeli punktowych rozpiętości dla poszczególnych kategorii zaszeregowania 
pracowników zatrudnionych w jednostkach organizacyjnych gminy. 

 
Projekt uchwały nr 4 stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 
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Nie zgłoszono żadnych uwag ani zapytań. 
 
Wynik głosowania: 13 głosów„za” przy 1 głosie „wstrzymującym”. 
 
Przewodniczący Rady Stanisław Adamski stwierdził, że Rada Miejska w Twardogórze  
w głosowaniu jawnym 13 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym” podjęła uchwałę  
Nr XVII/115/07 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIX/272/2000 Rady Miejskiej  
w Twardogórze z dnia 23 listopada 2000 roku w sprawie wartości jednego punktu w tabeli 
punktowych rozpiętości dla poszczególnych kategorii zaszeregowania pracowników 
zatrudnionych w jednostkach organizacyjnych gminy. 
 
Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 12  do niniejszego protokołu. 
 
 
5. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu położonego w obrębie Goszcz w gminie Twardogóra. 
 
Projekt uchwały nr 5 stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 
 
Nie zgłoszono żadnych uwag ani zapytań. 
 
Wynik głosowania:  12 głosów „za” przy 2 głosach „wstrzymujących”. 
 
Przewodniczący Rady Stanisław Adamski stwierdził, że Rada Miejska w Twardogórze  
w głosowaniu jawnym 12 głosami „za” przy 2 głosach „wstrzymujących” podjęła uchwałę  
Nr XVII/115/07 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIX/272/2000 Rady Miejskiej  
w Twardogórze z dnia 23 listopada 2000 roku w sprawie uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego terenu położonego w obrębie Goszcz w gminie 
Twardogóra. 
 
Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 14  do niniejszego protokołu. 
 
 
6.  Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 

dzierżawy nieruchomości z dotychczasowym dzierżawcą. 
 
Projekt uchwały nr 6 stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 
 
Nie zgłoszono żadnych uwag ani zapytań. 
 
Wynik głosowania:  11 głosów „za” przy 3 głosach „wstrzymujących”. 
 
Przewodniczący Rady Stanisław Adamski stwierdził, że Rada Miejska w Twardogórze  
w głosowaniu jawnym 11 głosami „za” przy 3 głosach „wstrzymujących” podjęła uchwałę  
Nr XVII/115/07 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIX/272/2000 Rady Miejskiej  
w Twardogórze z dnia 23 listopada 2000 roku w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 
kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości z dotychczasowym dzierżawcą. 
 
Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 16  do niniejszego protokołu. 
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7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr III/12/2006 Rady Miejskiej  

w Twardogórze z dnia 14 grudnia 2006 r. w sprawie powołania Społecznej 
Komisji Mieszkaniowej. 

 
Projekt uchwały nr 7 stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu. 
 
Nie zgłoszono żadnych uwag ani zapytań. 
 
Wynik głosowania: 14 głosów „za”.  
 
Przewodniczący Rady Stanisław Adamski stwierdził, że Rada Miejska w Twardogórze  
w głosowaniu jawnym 14 głosami „za” podjęła uchwałę Nr XVII/115/07 w sprawie zmiany 
Uchwały Nr III/12/2006 Rady Miejskiej w Twardogórze z dnia 14 grudnia 2006 r. w sprawie 
powołania Społecznej Komisji Mieszkaniowej. 
 
Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 18  do niniejszego protokołu. 
 
 
8. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia nabycia uprawnień do dodatkowego 

wynagrodzenia rocznego przez Burmistrza Miasta i Gminy Twardogóra. 
 
Projekt uchwały nr 8 stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu. 
 
Nie zgłoszono żadnych uwag ani zapytań. 
 
Wynik głosowania: 14 głosów „za”.  
 
Przewodniczący Rady Stanisław Adamski stwierdził, że Rada Miejska w Twardogórze  
w głosowaniu jawnym 14 głosami „za” podjęła uchwałę Nr XVII/115/07 w sprawie 
stwierdzenia nabycia uprawnień do dodatkowego wynagrodzenia rocznego przez Burmistrza 
Miasta i Gminy Twardogóra. 
 
Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 20  do niniejszego protokołu. 
 
 
9. Podjęcie uchwały w sprawie nadanie Szkole Podstawowej Nr 1 w Twardogórze 

imienia Polskich Noblistów. 
 
Projekt uchwały nr 9 stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu. 
 
Nie zgłoszono żadnych uwag ani zapytań. 
 
Wynik głosowania: 14 głosów „za”  
 
Przewodniczący Rady Stanisław Adamski stwierdził, że Rada Miejska w Twardogórze  
w głosowaniu jawnym 14 głosami „za” podjęła uchwałę Nr XVII/115/07 w sprawie nadania 
Szkole Podstawowej Nr 1 w Twardogórze imienia Polskich Noblistów. 
 
Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 22  do niniejszego protokołu. 
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10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XII/78/07 Rady Miejskiej  

w Twardogórze z dnia 26 października 2007 r. w sprawie zwolnień 
przedmiotowych od podatku od nieruchomości w ramach pomocy de minimis. 

 
Projekt uchwały nr 10 stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu. 
 
Burmistrz Jan Dżugaj powiedział, pragnę udzielić odpowiedzi na pytanie, które padło na 
Komisji Strategii i Rozwoju. Czy regulacja obecnie obowiązująca w uchwale zawarta w par. 2  
w ust. 7 jest regulacją, która dyskwalifikuje pomoc? Czy te zapisy muszą zachodzić wszystkie 
jednocześnie, aby otrzymać pomoc de minimis? Czy nie przedstawienie któregoś  
z dokumentu zawartym w tym ustępie dyskwalifikuje wniosek? Nie zachodzą one 
jednocześnie, ta regulacja w ustępie 7 wynika w kontekście regulacji w ust. 1 par. 2,  
w którym to się mówi o budynkach nowo wybudowanych, nabytych i przystosowanych. 
 
Nie zgłoszono żadnych uwag ani zapytań. 
 
Wynik głosowania: 14 głosów „za”.  
 
Przewodniczący Rady Stanisław Adamski stwierdził, że Rada Miejska w Twardogórze  
w głosowaniu jawnym 14 głosami „za” podjęła uchwałę Nr XVII/115/07 w sprawie zmiany 
Uchwały Nr XII/78/07 Rady Miejskiej w Twardogórze z dnia 26 października 2007 r.  
w sprawie zwolnień przedmiotowych od podatku od nieruchomości w ramach pomocy 
de minimis. 
 
Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 24  do niniejszego protokołu. 
 
 
Ad. pkt. IX 
 
Interpelacje i zapytania radnych 
 
Do Biura Rady nie wpłynęły interpelacje i zapytania radnych. 
 
Radny Piotr Kozioł zadał pytanie, jakie są kryteria przydziału środków na funkcjonowanie 
Klubów Sportowych? Dlaczego niektórym Klubom w tempie rocznym o około 30 procent 
budżety maleją? 
 
Burmistrz Jan Dżugaj powiedział, udzielę na to pytanie odpowiedzi na następnym spotkaniu. 
Pan Radny Witold Szydełko złożył wniosek, prosił o interwencje, aby na wysokości jednego  
z mieszkańców w Goszczu, gdzie jest zatkany ciek wodny dokonać interwencji. Więc 
zweryfikowaliśmy stan rzeczywisty, jaki jest, to ciek, który przebiega przez działki  
o własności prywatnej, czyli każdy właściciel jest zobowiązany do udrożnienia na swojej 
części działki tego cieku, stąd nie ma obowiązku i nie może gmina wykonać takich prac na 
prywatnych działkach. 
 
Radny Wojciech Maślak zwrócił uwagę na to, że zostały wysłane dwa pisma od mieszkańców 
do powiatu dotyczące miejsca koło remizy a mianowicie studzienki i nie ma odzewu. Po 
opadach deszczu jedzie samochód i to błoto zostaje rzucone na mieszkanie. Ostatnio  
 3 lata temu ta studzienka była czyszczona i były efekty.  
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Burmistrz Jan Dżugaj przyjmuję tę uwagę, będziemy się starać o to, aby powiat to wykonał. 
 
Ad. pkt. X 
 
Wolne wnioski 
 
Radny Witold Szydełko zasugerował, w nawiązaniu do interpelacji Radnego Piotra Kozioła 
chciałbym żebyśmy jako Rada zastanowili się nad zwiększeniem środków na działalność 
sekcji Sportowych Klubów wiejskich, która jest jedyną działalnością społeczną dla tych 
mieszkańców i obcinanie wydatków na to jest niesłuszne, kwoty na te działalności są 
niewystarczające. 
 
Radny Piotr Kozioł zasygnalizował problem bezpańskich psów. Gmina kiedyś pomagała 
rozwiązać ten problem i było bezpieczniej. W miejscowości Grabowno Wielkie w okolicach 
wysypiska śmieci tam jest jednego dnia 10 psów, innego więcej. Te psy wyrządzają krzywdy 
zwierzynie łownej. Myśliwi nie chcą mieć problemów ani zatargów z Towarzystwem Opieki 
nad Zwierzętami, bo najprościej byłoby odstrzelić te psy, prawo łowieckie im tak nakazuje 
 i zezwala. Proszą o interwencje, bo w miejscu gdzie te psy przebywają można zobaczyć 
resztki zwierzyny łownej. 
 
Burmistrz Jan Dżugaj zadał pytanie, na czym ta bezpańskość polega? Czyje to są psy? Trzeba 
się zastanowić, czy to są bezpańskie psy, czy nasze? Jest kilka psów, które podrzucają nam 
przejezdni. Zgadzam się z tym, że towarzystwo opieki nad zwierzętami bardzo bezpośrednio 
chce dbać o bezpańskie psy i koty. Mamy zawartą umowę z podmiotem, który w sytuacjach 
uzasadnionych jak pies zagraża otoczeniu (ale każdy pies zagraża), jak jest agresywny to ta 
firma wyłapuje takiego psa i pobiera od nas 500 zł. Co się stanie jak wydamy pieniądze 
 i wyłapiemy w jeden dzień wszystkie psy? Nie będzie psów a dla tych, co wydadzą decyzję 
będzie problem, nawet mogą mnie do sądu pozwać, bo wyłapałem wszystkie psy jak się 
okaże, że te bezpańskie psy mają swoje domy. Najważniejszym problemem jest to, że nam 
zagrażają dorosłym i dzieciom. Mam tę świadomość, że takimi siłami, jakimi dysponujemy 
bez zaangażowania tych właścicieli nie damy sobie rady. Problem błahy, ale złożony, apeluje 
do nas wszystkich, aby każdy z nas zamykał u siebie psy. 
 
Zastępca Burmistrza Jan Bernacki dodał, jest kolejny pies, za którego będziemy musieli 
zapłacić 500 zł a są ludzie, którzy chcą psa, szukają towarzysza. Jego zdjęcie jest w urzędzie, 
do wtorku jest czas, aby się móc nim zaopiekować. 
 
Radny Piotr Kozioł wyjaśnił, ja nie neguje tego, co Pan Burmistrz mówił. W okolicy jest 
problem a wziął się stąd, jak było dozorowane wysypisko. Dozorcy mieli na stanie swoje psy, 
one się teraz zadomowiły, one tam przebywają na wysypisku się dożywią i czasem jakieś 
zwierze upolują. Czasem jest ich więcej, niektóre zadomowiły się na stałe. Być może na tej 
samej zasadzie zaapelować może ktoś przyjmie te psy. 
 
Burmistrz Jan Dżugaj powiedział, rozpatrzymy tą sytuację. Pragnę podkreślić, że jest  
w dalszym ciągu monitorowane składowisko uspokajam, że jest bezpiecznie. 
 
Dyrektor SP 1 Maria Lidia Gerus zabrała głos, podobno pierwsze zdanie jest najtrudniejsze  
a więc mam je poza sobą powiedziała Wisława Szymborska podczas wręczania prestiżowej 
nagrody Nobla w 1996 roku. Ja również mam to pierwsze zdanie poza sobą, Panie 
Przewodniczący, Wysoka Rado dzisiaj to historyczny moment dla szkoły, nie ukrywam, że 
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jestem wzruszona przybyłam tutaj z grupą reprezentatywną moją młodszą koleżanką 
Przewodniczącą szkoły, nauczycielem i przedstawicielem Rady Rodziców. Chciałabym 
bardzo podziękować Władzom naszego miasta za nadanie naszej szkole imienia. Od dzisiaj  
w zasadzie rozpoczyna się historia naszej szkoły, będziemy budować tradycje szkoły i jej 
symbolikę. Chciałabym zapewnić organ prowadzący szkoły jak również Wysoką Radę, że 
dołożymy wszelkich starań, aby godnie to imię szkoły reprezentować, doprowadzić uczniów 
do sukcesu, jakie niewątpliwie znajdują się w naszym 10-letnim dorobku na szczeblu 
międzynarodowym, ogólnopolskim, dolnośląskim i na szczeblu gminy. Dziękuje pięknie  
w imieniu swoim oraz uczniów, rodziców i nauczycieli.  
 
Pani Dyrektor Maria Lidia Gerus wraz z Przewodniczącą szkoły Sarą Smolis wręczyły kwiaty 
Burmistrzowi Janowi Dżugajowi i Przewodniczącemu Rady Miejskiej Stanisławowi 
Adamskiemu. 
 
Przewodniczący Rady Sołeckiej Jan Kukuła zadał pytanie o drogę. My zwróciliśmy się do 
gminy o wycięcie krzaków od Olszówki w stronę Trzech Chałup, w tej chwili ludzie niszczą 
karoserię, trzeba się zatrzymać żeby móc się minąć na drodze. 
 
Burmistrz Jan Dżugaj wyjaśnił, 3 dni temu napisałem zlecenie na wykonanie tych prac to 
kwestia małego czasu około 2-3 dni osoby do tego skierowane powinny się tam pojawić.  
 
 
 
Ad. pkt. XI 
 
Zakończenie Sesji 
 
Po wyczerpaniu porządku obrad około godziny 17.00 Przewodniczący Rady Miejskiej 
Stanisław Adamski zamknął Sesję słowami „Zamykam XVII Sesję Rady Miejskiej  
w Twardogórze”. 
 
 
 
             Przewodniczący Rady Miejskiej 
Protokołowała:  
 
 
 Sylwia Dulik 
           Stanisław  Adamski 
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